

无神论 目录

卷首语

- 1 宣传无神论的作用

本刊特稿

- 5 在《任继愈宗教论集》出版座谈会上的发言 / 卓新平
7 试看《1998年国际宗教自由法案》中的“宗教自由” / 文丁

马克思主义宗教观研究

- 13 恩格斯对马克思主义宗教观的贡献(二) / 王肖燕
18 应当重视马克思对宗教目的论的批判
——评J.B.福斯特对马克思“博士论文”的研究 / 陈学明

问题讨论

- 23 谈谈高校进行科学无神论教育的原则及其应用
——兼谈新疆高校大学生宗教观点的特征 / 李建生
29 当前高校少数民族大学生信仰宗教成因及对策研究 / 依里合木·牙生
33 多民族多宗教地区开展无神论思想宣传教育应注意的几个问题 / 戚甫娟
36 宗教向高校渗透的隐性形式:文化宣教 / 左鹏
43 科学与迷信正在网络空间中较量 / 陶世龙

科学与无神论探索

- 45 道金斯如何为无神论辩护 / 陈蓉霞
48 上帝是一种幻觉
——评理查德·道金斯《上帝的迷思》 / 王洋

无神论在西方

- 52 布鲁诺·鲍威尔《复类福音作者批判》及其他
——经典选读之十五 / 王珍

国际视窗

- 56 当代世界宗教的发展趋势是日益强劲吗?
——从新无神论者的视角提出的质疑 / 习五一

膜拜团体问题评析

- 60 中国历史上的“邪教”概念、特征及处置 / 阎瑞雪

新闻与评论

- 63 听名人则藐之 / 何亮

SCIENCE AND ATHEISM

General Issue No.68

Contents

Number 6,2010

- 1 The role of publication of atheism
- 5 Speech on the symposium for memory of Mr.Ren Jiyu **Zhuo Xinping**
- 7 On the item religious freedom of Religious Freedom Bill 1998 **Wen Ting**
- 13 A brilliant contribution of Friedrich Engels to religious view of Marxism (II) **Wang Xiaoyan**
- 18 Critique of Religious Teleology by Marx should be considered seriously **Chen Xueming**
- 23 On the disciple and appliance of atheism education in University **Li Jiansheng**
- 29 Why do minority nationality college students believe religion? **Yllihemu. Yasheng**
- 33 Some question should be considered when we do atheism education in
University in multi-belief and multi-nationality province **Qi Fujuan**
- 36 Religious new Invisible way of infiltration to University is culture propaganda **Zuo Peng**
- 43 Competition between Science and Superstition is in internet **Tao Shilong**
- 45 How Richard Dawkins defend for atheism **Chen Rongxia**
- 48 God is illusion **Wang Yang**
- 52 Critique for Gospel **Wang Zhen**
- 56 Does religion develop forcefully in current? **Xi Wuyi**
- 60 Concept、 character and ending in history in China **Yan Ruixue**
- 63 No unreasonable worship for famous people **He Liang**